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Valtuustoaloite, Tori virastotalon tontille

203/10.03.01/2022

Valtuusto 06.06.2022 § 25

Ryhmä 6 Kehittäjät teki seuraavan valtuustoaloitteen:

"Virastotalon purku päättyi alkuvuodesta 2021. Kyseinen tontti on odottanut
uutta käyttötarkoitusta näin ollen pian 1,5 vuotta.

Kunnanhallituksen perustama laaja-alainen työryhmä pohti Sonkajärven
kirkonkylän taajaman kehittämistä vuosina 2020-21 ja esitti yhtenä keinona
torin perustamista.

Kehittämisyhdistys Mansikka järjesti palvelupaja-tilaisuuden Rutakon Raitin
kehittämisestä 17.8.2021 liikuntahallilla. Tässä tilaisuudessa esitettiin
runsaasti ideoita toriin liittyen.

3.3.2022 Sonkajärven ja Sukevan kirjastoilla järjestettiin tilaisuudet, joissa
kuntalaisilla oli mahdollisuus ideoida virastotalolta vapautuneen tontin
käyttöä. Samaan aikaan myös netissä oli kysely aiheesta. Näillä keinoin
tavoitetuista kuntalaisista kaksi kolmasosaa kannatti torin perustamista.

Torin puolesta on siis puhuttu jo pitkään, ja kuntalaiset ovat tuoneet monin
tavoin esille kannatustaan, joten nyt on aika toimia. Jo olemassa olevien
suunnitelmien pohjalta on hyvä edetä. Uusi tori tarjoaisi kuntalaisille
viihtyisän kokoontumispaikan myyntipaikkojen, esiintymislavan, ja lasten
leikkipaikan ympärille. Torilta löytyisi wc, joka olisi kuntalaisten ja
ohikulkijoiden käytettävissä. Uusi tori olisi entistä turvallisempi, kun
pysäköinti- ja myyntipaikat eivät olisi vierekkäin.

Ryhmä 6 Kehittäjät esittää, että virastotalon tontille perustetaan tori."

Päätös Valtuusto:
Valtuusto merkitsi valtuustoaloitteen tiedoksi ja lähetti sen
kunnanhallitukselle valmisteltavaksi.
________

Kunnanhallitus 20.06.2022 § 136

Valmistelija: vs. kunnanjohtaja

Aloitteessa Ryhmä 6 esittää, että virastotalon tontille perustetaan tori.
Kuten aloitteessa viitataan Sonkajärven kunta järjesti helmi-maalikuussa
keskustelutilaisuuden ja kyselyn, joissa kuntalaisilta kysyttiin, mihin
käyttötarkoitukseen virastotalon tyhjillään oleva tontti tulisi käyttää.
Kirjastoilla järjestettyihin tilaisuuksiin osallistuneista 68 % ja sähköiseen
kyselyyn vastanneista 65 % oli sitä mieltä, että virastotalon tontille tulisi
rakentaa tori.



Helmi-maaliskuussa järjestetyn keskustelutilaisuuden ja kyselyn tulokset
ovat selkeät siltä osin, että suurin osa vastanneista toivoo toria
rakennettavaksi. Tilanne on kuitenkin muuttunut siltä osin, että virastotalon
tontti ei ole ainut mahdollinen sijainti uudelle torille. Keskustelutilaisuuksien
ja kyselyn järjestämisen jälkeen on uutisoitu, että Osuuskauppa PeeÄssä
on rakentamassa uuden S-Marketin. Samalla vanhan kaupan tontti
vapautuu uudelle käyttötarkoitukselle. Ei ole tiedossa, olisivatko
keskustelutilaisuuteen osallistuneet ja kyselyyn vastanneet toivoneet toria
nimenomaan virastotalon tontille, jos sijainnille olisi esitetty vaihtoehtoja.
Keskustelutilaisuuden ja kyselyn tulosten painoarvon arvioinnissa on
otettava huomioon myös, että alle kaksi prosenttia kunnan asukkaista
osallistui kyselyyn.

Asiassa on tehtävä päätös siitä, haluaako kunta lähteä investoimaan torin
rakentamiseen. Tämä päätös tehdään talousarvion käsittelyn yhteydessä,
kun valtuusto päättää, mille investoinneille myönnetään määrärahat.
Määrärahojen varaaminen edellyttää kustannusarviota, joka puolestaan
edellyttää tietoa torin sijainnista ja ominaisuuksista. Talousarviossa 2022
on puretun virastotalon käyttösuunnitelmaan ja osittaiseen toteuttamiseen
on varattu 50 000 euroa, mikä kattaa valmisteluvaiheen kustannukset.

Päätösesitys Vs. kunnanjohtaja:
Kunnanhallitus päättää käynnistää tori-investoinnin valmistelun ja asiaa
käsitellään valtuuston talousarvioiltakoulussa elo-syyskuussa.

Päätös Kunnanhallitus:
Kunnanhallitus yksimielisesti hyväksyi päätösesityksen.
________


